
Op 21 september jl. stelde de GL-fractie enkele vragen over de Heemtuin in Geldermalsen. Deze mail 
voorziet in de beantwoording. 
 
Vraag 1 – Bent u ervan op de hoogte dat het voornemen bestaat om dit specifieke perceel bomen in 
zijn geheel om te kappen en te verwijderen? 
Het betreft hier grootschalig (en achterstallig) onderhoud van natuurlijke beplanting. De tot 
bomenformaat uitgegroeide beplanting wordt verwijderd en het bosplantsoen/struikenlaag blijft 
gehandhaafd. 
 
Vraag 2 – Bent u betrokken in enige besluitvormingsprocedure met betrekking tot dit voornemen? 
Voor het uitvoeren van onderhoud is geen besluitvorming noodzakelijk. 
 
Vraag 3 – Mocht hierover besluitvorming hebben plaatsgevonden, waarom is hier dan niet tijdig over 
gecommuniceerd, met voldoende ruimte voor reactie en of bezwaren vanuit betrokkenen en/of 
belanghebbenden? 
Er is een brief naar bewoners/eigenaren van de aangrenzende percelen gestuurd waarin de 
werkzaamheden zijn aangekondigd en toegelicht. 
 
Vraag 4 – Is er wellicht vergunning verleend voor het kappen van deze bomen, vanwege de door de 
voor dit voornemen verantwoordelijke gemeenteambtenaar genoemde reden, n.l. het wegnemen van 
veiligheidsrisico’s vanwege het risico op omvallen of omwaaien van deze bomen, en daarmee 
schade en ongelukken zou kunnen veroorzaken op het terrein van de jachthaven. Zo ja, waarom is 
daar geen communicatie over te vinden? 
Er is een kapvergunning nodig voor bomen die op de waardevolle bomenlijst(en) staan. Het betreft hier 
geen bomen maar struiken/boomvormers. Deze struiken zijn in het verleden aangeplant als 
bosplantsoen. Als deze struiken niet worden gesnoeid groeien ze uit tot lange staken zonder een kroon. 
De betreffende beplanting staat dan ook niet in ons beheersysteem als bomen maar als natuurlijke 
beplanting, bosplantsoen. In het bosplantsoen vak staan 36 bomen, waarvan er een paar zeer slecht zijn 
en een gevaar op leveren. Deze bomen worden gekapt. De bomen staan niet op de waardevolle 
bomenlijst. Een kapvergunning is dan niet nodig. 
 
 
Vraag 5 – Indien de bomenkap vanwege veiligheidsnormen noodzakelijk zal zijn, is het dan niet 
vanzelfsprekend dat alleen de bomen die na een zorgvuldige beoordeling risicovol blijken er tussen 
uit worden gehaald? 
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De bomen die in de beplanting staan worden iedere drie jaar gecontroleerd op veiligheid en gezondheid. 
Hieruit is gebleken dat een aantal bomen ziek (essentaksterfte) en / of slecht zijn. Alleen deze bomen 
worden gekapt. De overige bomen blijven staan.  
 
Vraag 6 – Indien, om wat voor reden ook, uiteindelijk de kap van deze bomen onvermijdelijk zou zijn, 
is het dan niet vanzelf sprekend dat er dan tenminste ook een herplantingsplan van de verwijderde 
bomen zou moeten bestaan. 
Het tot boomvormers uitgegroeide bosplantsoen wordt gesnoeid. Na de snoei zal het merendeel van de 
beplanting weer uitgroeien. Na de snoei wordt gekeken wat er weer uitgroeit. Indien noodzakelijk wordt 
er een herplant met bosplantsoen uitgevoerd. Daar waar mogelijk wordt een nieuwe boom geplant. Dit 
draagt ook bij aan het vergroten van de biodiversiteit. Zo zijn besdragende struiken een meerwaarde 
voor vogels en andere dieren. Bomen zorgen voor een extra laag in de beplanting waar andere dieren 
weer profijt van hebben. 

 


